
Edita: Ajuntament de Santa Coloma de Gramenet regidoriesdedistricte@gramenet.cat

L’Ajuntament és la institució més propera a la 
ciutadania. Els veïns i veïnes que s’adrecen al 
seu Ajuntament a través de múltiples vies quan 
tenen qualsevol problema independentment de 
l’Administració que sigui competent. I des de 
l’Ajuntament, sabem que és així i intentem donar 
la millor resposta. Com a alcaldessa d’aquesta 
ciutat dir-vos que la proximitat és un tret ca-
racterístic de la nostra gestió. Dues iniciatives 
polítiques “Alcaldia als Barris” i “Regidories de 
Districte”, són la màxima expressió d’aquesta 
manera de governar.
Al present mandat hem reforçat les Regidories de 
Districte. Les companyes i companyes de l’equip 
de govern, a més de les seves responsabilitats 
sectorials al govern municipal, es distribueixen 
la presència als sis districtes de Santa Coloma. 
Són els regidors i regidores els i les que atenen 
personalment als veïns i veïnes, visiten les 
entitats i s’atansen a la situació econòmica i 
comercial dels barris.
Els colomencs i colomenques tenen múltiples 
vies per comunicar-se amb l’Ajuntament. Totes 
aquelles que marca la llei a través bàsicament de 
l’Oficina d’Informació i Atenció a la Ciutadania 
(OIAC) de manera presencial, telefònica o tele-
màtica. Però volem anar més enllà i hi som a on 
està la gent. Així fem servir les xarxes socials –jo 
mateixa a través bàsicament de Facebook– i tots 
aquells canals de comunicació que detectem.
En qualsevol moment, qualsevol veí o veïna, pot 
contactar amb la seva alcaldessa. El meu equip 
de govern i jo mateixa estem sempre estem a 
disposició. Però a més vull mantenir un contacte 
directe, personal amb totes i tots. És per això que 
periòdicament fem “L’Alcaldia als Barris”. Durant 
uns dies traslladem literalment el despatx de 
l’alcaldia als barris de Santa Coloma per rebre 
veïns i veïnes, comerciants, entitats, etc.
Ben aviat ens tornarem a trobar. Estem preparant 
una nova ronda de visites en què combinarem 
l’Alcaldia als Barris amb les Regidories de Districte. 
Seguirem sent la primera administració, la més 
propera i sensible a la realitat quotidiana dels 
colomencs i colomenques.

Proximitat i  
realitat quotidiana

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet

Ajuts al lloguer per a joves

L’Ajuntament posarà en marxa noves mesures per 
ajudar a l’emancipació del jovent. Amb uns tres milions 
d’euros de partida s’intentarà cobrir entre 600 i 1.000 
contractes de lloguer per aprofitar els 1.600 pisos 
buits que es calcula que hi ha a la ciutat. L’ajuda per 
a cada jove serà de fins un màxim de 200 euros al 
mes per pagar lloguers d’habitatges de com a màxim 
650 euros al mes per un període de cinc anys; a més 
dels dos mesos de fiança que requereix tot contracte. 
El setembre es publicaran les bases definitives però 
de moment se sap també que els ajuts aniran acom-
panyats d’altres incentius com una subvenció per 
a l’abonament de l’IBI, una assegurança de danys i 
per a cobrir els hipotètics impagaments adreçada 
als propietaris.

Nueva edición del “Canes i Tapes”  
y “matiné” familias

No todos y todas los que quisieron ir a la fiesta “Canas 
y Tapas” sobre los años 80 que se celebró en la Central 
Escénica el pasado 15 de febrero, pudieron entrar 
debido al aforo. Por ello, el Ayuntamiento prepara 
una segunda edición “adultos” para el viernes 4 de 

mayo y una matiné infantil (edición familias) para el 
sábado 5 de 11,30 a 14h.
Las más de 80 personas que quedaron fuera de la 
primera edición por razón de aforo quedan automá-
ticamente inscritas. El resto de personas que quieran 
asistir a la fiesta o a la “matiné” deben llamar al 93 462 
40 57. Las plazas son limitadas al aforo.

Enguany ha estat la 21èna edició de 
la plantada d’arbres de l’escola Les 
Palmeres. Més d’un centenar de famílies 
van participar el passat diumenge 11 
de març en la plantada anual d’arbres i 
arbusts que organitza l’AMPA de l’escola 
amb la col·laboració de l’Ajuntament. 
Enguany l’espai forestal fixat per a la 
plantada ha estat la Font de l’Alzina.

La jornada es prepara conjuntament entre l’AMPA i 
l’Ajuntament, d’una banda les zones de plantada són 
marcades prèviament pel personal tècnic i de l’altra, 
les famílies, s’inscriuen prèviament i fan a l’AMPA de 
l’escola una aportació pel subministrament de les 
espècies a plantar; les eines, la terra, l’aigua i els equips 
de suport tècnic els facilita l’Ajuntament. Així mateix i 
dins del programa d’activitats complementàries s’ha 
fet un taller infantil per a conèixer millor les marietes i 
per a construir i instal·lar caixetes- refugi per aquestes. 

Les Palmeres no 
falta a la seva cita 
amb la Natura

  Nens i nenes i les monitores del Taller de marietes. 

Gent gran: Projecte antiga 
escola Miguel Hernández

Vuelve la “Mostra Gastronòmica”

El próximo fin de semana del 20, 21 y 22 de abril la 
Rambla de Sant Sebastià acogerá de nuevo la “Mostra 
Gastronòmica”, un evento que pretende demostrar 
a la ciudadanía colomense y a la cada vez mayor 
cantidad de visitantes que recibe Santa Coloma, la 
gran calidad del sector de la restauración de nuestra 
ciudad. Restaurantes y vinotecas locales ofrecerán sus 
mejores elaboraciones para deleite 
y degustación de los visitantes 
de la Mostra. En el momento de 
cerrar esta edición ya se había 
confirmado la presencia de 
26 empresas colomenses.
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L’únic producte colomenc 
genuí, a Cal Nen

La Montse Saladrigas, propietària de la cansaladeria 
Cal Nen, al carrer del Padró, regenta un negoci obert 
des de ja fa 125 anys, concretament des de 1891. “La 
cansaladeria la van fundar uns oncles meus, va passar 
als meus avis, després als meus pares, fins que va 
arribar a mi, quatre generacions han passat per aquí 
abans que jo”, ens explica.
Atenen sobretot gent del barri de tota la vida i gent 
que ve a buscar productes de qualitat i específics com 
el que és el producte estrella, “la botifarra brisa”, un 
producte genuïnament colomenc.

Nueva asamblea anual

Como cada año la Federación de Asociaciones de ve-
cinos de Santa Coloma de Gramenet, haremos nuestra 
asamblea anual, este año en el Centre Civic Raval el 
sábado 14 de abril a partir de las 10 h hasta las 13 h.
El movimiento vecinal, como todos los movimientos 
asociativos, no vive actualmente su mejor momento: 
la creación de diferentes movimientos, entidades y 
mareas reivindicativas, hace que se diversifiquen al 
máximo los movimientos reivindicativos en nuestra 
sociedad.

El trabajo diario del movimiento vecinal es muy 
variado, participamos en diversos temas como la 
Taula Local d’Habitatge i Pobresa energética de Santa 
Coloma, en el Consell Social y el Consell de les Dones, 
formamos parte también de la plataforma SOS Gent 
Gran, de la Plataforma en Defensa de la sanidad pú-
blica “Santako Diu prou”, de la Plataforma en defensa 
de Can Zam y Serra de Marina y trabajamos en las 
comisiones de seguimiento a las que se nos invitan 
desde la Administración. Sin dejar de lado los temas 
que trabajamos a nivel de Confavc, ahora también 
estamos centrados en trabajar constantemente jun-
to al movimiento vecinal el tema tan importante y 
mediático de las pensiones y el futuro de las mismas 
para próximas generaciones.
El movimiento vecinal sigue muy vivo y muestra de 
ello es que el próximo año 2019 se cumple el XXV 
Aniversario de la creación de Favgram, anteriormente 
llamada Coordinadora de Asociaciones de vecinos y 
vecinas. Larga vida al movimiento vecinal.

Tomas Fernández Muñoz
Presidente de Favgram

Can Mariner clama por la unidad en 
la lucha por las pensiones

Ante una sala a reventar de gente implicada, 
Domiciano, Angelita y Tomás, tres vecinos muy 
conocidos en la ciudad, realizaron el pasado 14 de 
marzo un llamamiento a la unidad de acción en 
defensa de las pensiones. Con este acto, y después 
de un año de trabajo previo, se creó el movimiento 
social conocido como “la Marea de Santa Coloma 
de Gramenet”. En palabras de Domiciano, “nuestra 
vocación es trabajar en la calle, ésta no es una 
lucha de pensionistas, es una lucha de todas y 
todos”. Estaremos a vuestro lado!

El districte 1, pioners del TriaJoc

A mitjans del mes passat es va presentar el projecte 
“TriaJoc”, una iniciativa del CNL L’Heura i de l’Ajunta-
ment per recuperar el joc tradicional a Santa Coloma 
de Gramenet. Dos veïns i dues veïnes del districte 
van protagonitzar els primers testimonis del projecte 
explicant a què jugaven de petits. En un vídeo en-
tranyable, en Joan López Berruezo ens va explicar 
com es jugava a “les bales”, en Josep Martinell Grau 
ens descobria els secrets del “Bèlit”, la Rosa Esteve 
Catalan ens parlava de com passaven les tardes amb 

Tres edificis del districte en el 
circuït de Memòria Històrica

El districte primer està carregat d’història. En concret, 
durant la Guerra civil, en Ple centre de la ciutat es van 
confiscar tres edificis: Can Sisteré va fer les funcions 
d’escola popular i de refugi antiaeri, l’antic bar Capitol 
es va utilitzar com a menjador per a infants, i a Can 
Roig i Torres es va establir un consultori mèdic, un 
hospital de sang i també un refugi antiaeri.

La senyalització d’aquests espais del record té per 
objectiu recuperar la memòria d’uns fets relacionats 
amb el llarg període de la guerra i la postguerra. Parleu-
ne als vostres fills i filles. Mostreu la senyalització als 
vostres nets i netes. La memòria és la millor medecina 
contra els riscos de l’oblit.

                Els serveis a prova:  
   La neteja al Centre

El señor Román considera que, en general, la 
limpieza de la calle está bastante bien ya que 
ha cambiado en comparación con otros años. 
Sin embargo, también cree que se debería 
hacer más hincapié en la limpieza de porterías 
y locales por debajo del nivel de la acera “ya 
que se acumula la basura en ellos, y al pasar 
los operarios de limpieza no lo ven y queda sin 
limpiar muchas veces”.
Entre las cosas que cambiaría o mejoraría, Román 
solicita “no olvidar la limpieza de los callejones 
que quedan por detrás de la plaza Manelic y 
un mejor mantenimiento de los puntos más 
escondidos de las calles adyacentes a la Av. 
Generalitat”.

Alfredo Román 
Vecino del barrio del Centre

La Montse creu que el sector del comerç colomenc 
ha canviat molt darrerament: “ Els petits comerços no 
podem competir amb les grans superfícies i la majoria 
de la gent prefereix comprar en grans supermercats, 
on ofereixen de tot encara que la qualitat no sigui la 
mateixa que fer la compra com es feia anys enrere”. 
Així i tot, Cal Nen resisteix a tot perquè, segons la pro-
pietària, “donem un producte de qualitat, per poder 
diferenciar-nos dels altres establiments”.
En aquest sentit, a la Montse voldria “més ajudes per al 
petit comerç ja que les taxes, lloguers, subministres... 
són caríssims i treballem per sobreviure, de fet cada 
cop queden menys comerços petits i els que queden 
comencen a tancar”. 
Però nosaltres creiem de ferm que, amb el talent de 
comerciants com la Montse, la botifarra brisa no està, 
ni de bon tros, en perill d’extinció.

  Domiciano, Angelita y Tomás en la mesa de la 
reunión.   Cal Nen.

 
Educación Infantil,  
Primaria y ESO

Las madres y los padres que deseen tener una guía 
completa de cómo proceder en las preinscripciones, 
encontrarán en este enlace vídeos informativos y una 
muy útil sección de “preguntas frecuentes”:
www.gramenet.cat/educacio

el “Botxí”, i la Concepció Puig Roig ens va fer recordar 
l’enyorada “Xarranca”. 
Va ser una tarda màgica per salvar de l’oblit jocs que 
van ser i poden tornar a ser un punt de trobada. Com 
va dir l’alcaldessa Núria Parlon “el joc serveix per com-
partir i és un excel·lent mitjà d’integració”.
La Pilar López, directora de L’Heura va explicar que 
tot va començar quan en Joan Pairó va dipositar al 
CNL un document sobre els jocs de la seva infantesa. 
Trenta anys després, el TriaJoc reprèn l’esperit del 
document d’en Pairó per recuperar allò que és un tros 
significatiu de la nostre memòria. 


